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PROTOKÓŁ NR LIX/2023 

z sesji Rady Powiatu Sieradzkiego 

VI kadencji odbytej w dniu 30 marca 2023 roku  

godz. 11
00

 sala 113 Starostwa Powiatowego 

Plac Wojewódzki 3 w Sieradzu 

 

1. Otwarcie LIX sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu Sieradzkiego Olga Kołoszczyk na podstawie art. 15 

pkt 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym, zwołała na dzień  

30 marca 2023 roku na godz. 11
00

 LIX sesję Rady Powiatu Sieradzkiego VI kadencji 2018-

2024. Przewodnicząca Rady Powiatu o godz. 11
14

 otworzyła obrady LIX sesji Rady Powiatu 

Sieradzkiego. 

 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie Zarządu: 

1. Mariusz Bądzior – Starosta Sieradzki  

2. Kazimiera Gotkowicz – Wicestarosta  

3. Tomasz Baliński – Członek Zarządu  

4. Jan Hankiewicz – Członek Zarządu 

5. Artur Sterna – Członek Zarządu.  

 

Ponadto obecni byli: 

1. Iwona Piekarczyk – Skarbnik Powiatu  

2. Katarzyna Dąbrowska – Sekretarz Powiatu 

3. Piotr Bielewski – Komendant Powiatowy Policji w Sieradzu 

4. Radosław Jadwiszczak – Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w Sieradzu 

5. Tomasz Jamiński – Naczelnik Wydziału PGS Komendy Policji w Sieradzu 

6. Justyna Kwiatkowska Lendzion – radca prawny  

7. Dariusz Perdek – Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zaradzania Nieruchomościami 

8. Barbara Ułanowska – Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

9. Józef Jura – Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu 

10. Piotr Binkowski – Zastępca Naczelnika Wydziału Komunikacji i Transportu 

11. Agnieszka Płuciennik – Naczelnik Wydziału Geodezji i Kartografii 

12. Katarzyna Palma – Naczelnik Wydziału Budżetu i Finansów 

13. Maciej Książek – Naczelnik Wydziału Architektury i Budownictwa 

14. Marcin Majewski – Naczelnik Wydziału Organizacyjnego 

15. Robert Piątek – Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Sieradzu 

16. Krystyna Marcińczak – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sieradzu 

17. Uczniowie klasy VIII Szkoły Podstawowej we Wróblewie 

18. Barbara Osiewała – Sołtys wsi Bartochów 

19. Jarosław Badowski – mieszkaniec Bartochowa 

20. Pan Filip Sałacki – uczeń  

21. Pan Jan Grzelczyk – Radny wsi Chlewo 

 

Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że  

w sesji bierze udział 22 radnych, obrady sesji są prawomocne.  

Obecni radni: 

1. Tomasz Baliński 

2. Mariusz Bądzior 

3. Sławomir Bruś 

4. Andrzej Czyżak 
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5. Sylwia Dęga-Frątczak 

6. Kazimiera Gotkowicz 

7. Jan Hankiewicz 

8. Daniel Joachimiak 

9. Jan Kołodziejczyk 

10. Olga Kołoszczyk 

11. Michał Ławniczak 

12. Daniel Palma  

13. Marek Płóciennik 

14. Małgorzata Rojanek 

15. Artur Sterna 

16. Maciej Sulgan 

17. Edward Szewczyk 

18. Michał Terka 

19. Jacek Walczak 

20. Grzegorz Wardęga 

21. Konrad Wilczyński 

22. Michał Wzgarda 

23. Krzysztof Żubrowski. 

 

2. Przyjęcie porządku obrad LIX sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 
Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie LIX sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

2. Przyjęcie porządku obrad LIX sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

3. Przyjecie protokołu z LVIII sesji Rady Powiatu Sieradzkiego.  

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

5. Informacja Starosty Sieradzkiego o działalności Zarządu Powiatu Sieradzkiego 

w okresie od LVIII do LIX sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

6. Wystąpienia przybyłych gości. 

7. Wystąpienia radnych. 

8. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Powiatu 

Sieradzkiego za rok 2022. 

9. Informacja o ochronie przeciwpożarowej oraz o działaniach ratowniczych na terenie 

Powiatu Sieradzkiego w 2022 roku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-

2036. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania realizowane przez Powiat Sieradzki 

w 2023 roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Wróblew.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wróblew na 

realizację zadań na drogach gminnych. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Klonowa. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Klonowa na 

realizację zadań na drogach gminnych.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia uchwały przez 

Radę Powiatu Sieradzkiego dotyczącej utworzenia zadania inwestycyjnego pod nazwą 

„Budowa basenu Powiatu Sieradzkiego”. 
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18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia uchwały przez 

Radę Powiatu Sieradzkiego, w której zostanie ustalona górna granica liczby uczniów 

w klasach na 25. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia świadomości 

prawnej dotyczącej transplantacji wśród lokalnej społeczności. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji dotyczącej nadania imienia Senatora 

RP Sylwestra Gajewskiego rondu w miejscowości Gruszczyce zgodnie z właściwością. 

21. Sprawy różne. 

22. Zamknięcie obrad LIX sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

 

Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk w związku z brakiem uwag przystąpiła do 

przegłosowania porządku: 

 ZA (22 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, 

Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek Płóciennik, Małgorzata 

Rojanek, Artur Sterna, Maciej Sulgan, Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, 

Konrad Wilczyński, Michał Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

 NIEOBECNI (1 radny)  

Edward Szewczyk,  

Porządek obrad został przyjęty. 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LVIII sesji Rady Powiatu. 

Uwag nie wnoszono.  

Protokół został przyjęty.  

 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 

Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk zaproponowała, aby w skład Komisji Uchwał 

i Wniosków weszli: radny Marek Płóciennik, radna Małgorzata Rojanek oraz radny Maciej 

Sulgan. 

Radni wyrazili zgodę na udział w pracach komisji. 

Głosowanie składu Komisji: 

 ZA (22 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, 

Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Daniel Palma, Marek Płóciennik, Małgorzata 

Rojanek, Artur Sterna, Maciej Sulgan, Michał Terka, Jacek Walczak, Grzegorz Wardęga, 

Konrad Wilczyński, Michał Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

 NIEOBECNI (1 radny)  

Edward Szewczyk,  

Komisja w proponowanym składzie została przyjęta.  

 

5. Informacja Starosty Sieradzkiego o działalności Zarządu Powiatu Sieradzkiego  

w okresie od LVIII do LIX sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 

Starosta Sieradzki Mariusz Bądzior zabierając głos przedstawił ww. informację. 

„Przedstawiam informację o działaniach i inicjatywach Zarządu Powiatu Sieradzkiego, 
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obejmującą okres od LVIII sesji Rady Powiatu Sieradzkiego tj. od 27 lutego 2023 roku.  

W tym okresie Zarząd Powiatu odbył 4 posiedzenia, na których omówił bieżące zadania 

Powiatu i podjął 16 uchwał oraz wiele decyzji. 

Od uchwalenia budżetu do dnia dzisiejszego budżet Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok 

uległ zwiększeniu o kwotę 12.627.540,50 zł i po stronie dochodów, wydatków, przychodów  

i rozchodów wynosi 212.799.963,65 zł. W okresie od LVIII sesji Rady Powiatu do dnia 

dzisiejszego Zarząd Powiatu podjął 2 uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2023 rok. 

Przedmiotem obrad dzisiejszej Sesji Rady Powiatu będą zmiany w budżecie na 2023 

rok polegające na zwiększeniu dochodów o kwotę 3.662.822,91 zwiększeniu przychodów  

o kwotę 3.690.000 zł i wydatków o kwotę 7.352.822,91 zł oraz zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej na lata 2023-2036. Szczegóły planowanych zmian dochodów  

i wydatków zostały przedstawione w projekcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian  

w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok.  

Stosownie do wymogów ustawy o finansach publicznych i podjętej uchwały przez 

Radę Powiatu w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok 

z dnia 27 lutego 2023 roku Zarząd Powiatu podjął 1 uchwałę w sprawie wykonania uchwały 

Rady Powiatu, w której ustalono szczegółowy plan dochodów i wydatków w podziale na 

paragrafy i poszczególne jednostki. Kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu zostali 

poinformowani o wprowadzonych zmianach w budżecie powiatu wynikających z uchwały 

Rady Powiatu w celu wprowadzenia stosownych zmian w planach finansowych.  

Uchwała Rady Powiatu dotycząca wprowadzenia zmian w budżecie na 2023 rok 

została przekazana do Regionalnej Izby Obrachunkowej Zespół Zamiejscowy w Sieradzu 

zgodnie z wymogami ustawy o samorządzie powiatowym. 

W zakresie oświaty, kultury i sportu 

Wydano 3 skierowania do kształcenia specjalnego. Wystąpiono z wnioskiem do 

Ministra Edukacji i Nauki dotyczącym udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie 

wycieczek szkolnych w ramach przedsięwzięcia pn. „Poznaj Polskę”. Rozliczono ostateczną 

subwencję oświatową zgodnie z algorytmem dla poszczególnych jednostek oświatowych.  

Nadzorowano całość spraw związanych z prowadzeniem Rejestru Stowarzyszeń Kultury 

Fizycznej. Współpracowano przy organizacji XXV Plebiscytu „7 Wspaniałych” na 

Najpopularniejszych Sportowców i Trenera Ziemi Sieradzkiej – nagroda Starosty 

Sieradzkiego wręczona została Magdalenie Stachowiak. Powołano komisję konkursową do 

opiniowania ofert złożonych w otwartym konkursie ofert na realizację zadań pożytku 

publicznego w zakresie turystyki i krajoznawstwa oraz wspierania i upowszechniana kultury 

fizycznej w powiecie sieradzkim w 2023 r. Nadzorowano całość spraw związanych  

z prowadzeniem punktów nieodpłatnej pomocy prawnej oraz nieodpłatnego poradnictwa 

obywatelskiego. W miesiącu lutym br. w punktach nieodpłatnej pomocy prawnej oraz 

nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego udzielono 116 porad. W miesiącu styczniu koszt 

jednej porady wyniósł 186,20 zł. 

W zakresie architektury i budownictwa 

W okresie międzysesyjnym wydano ogółem 63 decyzje administracyjne w sprawach 

określonych ustawą Prawo budowlane, w tym 46 decyzji pozwolenia na budowę. Przyjęto 

166 zgłoszeń robót budowlanych niewymagających pozwolenia na budowę. Wydano 29 

postanowień administracyjnych. Przeprowadzono weryfikację 32 projektów budowlanych. 

Zarejestrowano i wydano 61 dzienników budowy. 

W zakresie rolnictwa i ochrony środowiska  

W ramach nadzoru nad gospodarką w lasach niestanowiących własności Skarbu 

Państwa przeprowadzono 25 kontroli terenowych. W ich wyniku wszczęto 21 postępowań 

administracyjnych. Wydano 21 decyzji administracyjnych, zobowiązujących właścicieli 

lasów do wykonania określonych prac pielęgnacyjnych. Dokonano pomiaru i wycechowania 
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drewna w ilość ok. 1.149 m
3
 i wydano 28 świadectw legalności pozyskania drewna. Wydano 

99 zaświadczeń stwierdzające czy działki będące przedmiotem zbycia są objęte 

uproszczonym planem urządzenia lasu lub decyzją Starosty wydaną na podstawie 

inwentaryzacji stanu lasu. Przeprowadzono 10 oględzin w terenie i wydano 7 decyzji 

zezwalające na usunięcie drzew w myśl ustawy o ochronie przyrody z gruntów stanowiących 

własność Gmin oraz 1 postanowienie o odmowie wszczęcia postępowania w sprawie wydania 

zezwolenia na usunięcie drzew. Wydano 16 kart wędkarskich. Przeanalizowano dwa raporty  

z pomiarów emisji zanieczyszczeń do powietrza. Przeanalizowano i przyjęto zgłoszenie 

instalacji energetycznej. Przeanalizowano i przyjęto zgłoszenie instalacji wytwarzających 

pola elektromagnetyczne. Z zakresu gospodarki odpadami wydano postanowienie  

o ustanowieniu zabezpieczenia roszczeń w formie depozytu w związku z procedowaniem 

zmiany zezwolenia na zbieranie odpadów. Wystąpiono do WIOŚ Delegatury w Sieradzu  

o przeprowadzenie kontroli miejsc magazynowania odpadów w uwagi z na prowadzone 

postępowaniem w sprawie zmiany zezwolenia na zbieranie odpadów.  

W związku z prowadzonym postępowaniem w sprawie cofnięcia udzielonego Spółce 

PROFI-EKO zezwolenia na przetwarzanie odpadów w ramach rekultywacji składowiska 

odpadów w Bartochowie, wydano postanowienie wzywające Spółkę do zaprzestania naruszeń 

warunków udzielonego zezwolenia oraz do usunięcia, w ciągu 10 dni od dnia otrzymania 

postanowienia, odpadów dostarczonych na składowisko w dniach 18 – 19 sierpnia 2022 r. 

 i w okresie od 10 do 19 października 2023 r. Spółka PROFI-EKO została również wezwana 

do złożenia wyjaśnień dot. zakresu zrealizowanych prac w ramach rekultywacji składowiska 

w Bartochowie, przede wszystkim do wskazania powierzchni wykonanej warstwy 

wyrównawczej i okrywowej, które mogły być realizowane z wykorzystaniem odpadów 

wskazanych w decyzji Starosty Sieradzkiego oraz warstwy izolacyjnej i drenażowej. W celu 

sprawdzenia wykonania m.in. postanowienia wzywającego do zaprzestania naruszeń 

zawiadomiono Spółkę PROFI-EKO o zamiarze wszczęcia kontroli na terenie 

rekultywowanego składowiska odpadów w Bartochowie. 

Pracownicy Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska na bieżąco monitorują  

w systemie BDO wygenerowane przez PROFI-EKO karty przekazania odpadów z terenu 

rekultywowanego składowiska w Bartochowie. 

W zakresie geologii 

Wydano 2 decyzje w sprawie zatwierdzenia dokumentacji hydrogeologicznej 

ustalającej zasoby eksploatacyjne ujęć wód podziemnych, 3 decyzje w sprawie zatwierdzenia 

projektu robót geologicznych na wykonanie/przebadanie ujęcia wód podziemnych. 

Sporządzono 2 wezwania o usunięcie braków formalnych oraz 2 zawiadomienia o wszczęciu 

postępowania. Poinformowano strony o możliwościach zapoznania się z całym materiałem 

zebranym w sprawie przed wydaniem decyzji. Przekazano do zaopiniowania projekt decyzji 

zatwierdzającej projekt robót geologicznych na wykonanie ujęcia wód podziemnych. 

W zakresie geodezji i kartografii 

Wydano 61 postanowień w sprawie wyłączenia gruntów z produkcji rolnej. Wydano  

8 decyzji zezwalających na wyłączenie gruntów z produkcji rolniczej oraz 2 decyzje 

naliczające opłaty z tytułu wyłączenia gruntów z produkcji rolniczej. Uzgodniono 69 

projektów decyzji o warunkach zabudowy w zakresie ochrony gruntów rolnych. Wydano 

decyzję ustalającą gleboznawczą klasyfikację gruntów. Wydano 1 decyzję  w sprawie uznania 

rekultywacji gruntów za zakończoną wyrobiska po eksploatacji kruszywa naturalnego. 

Wprowadzono do Rejestru cen nieruchomości dane ze 112 aktów notarialnych; udostępniono 

2.191 danych ze zbioru Rejestru. Wprowadzono 694 zmiany w ewidencji gruntów  

i budynków na podstawie wpływających dokumentów, wydano 997 wypisów z rejestru 

ewidencji gruntów i budynków. Załatwiono 93 sprawy (udzielenie odpowiedzi na zapytania 

kierowane do ewidencji gruntów i budynków), wydano 115 wyrysów, 499 map do celów 
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opiniodawczych. Przyjęto 48 dokumentacji projektowych, 370 operatów technicznych, 

zgłoszono 351 prac geodezyjnych. Załatwiono 386 spraw związanych z modernizacją 

ewidencji gruntów i budynków w gm. Błaszki, obr. Żelisław i Kol. Żelisław.  

W zakresie komunikacji i transportu 

W okresie międzysesyjnym wydano: 2.065 decyzji o rejestracji pojazdów, 131 decyzji 

o wyrejestrowaniu pojazdów, 1.334 dowody rejestracyjne, przyjęto 904 zawiadomienia  

o zbyciu pojazdów. Wydano 328 praw jazdy oraz 70 decyzji o cofnięciu i zatrzymaniu prawa 

jazdy. Utworzono 211 Profili Kandydata na Kierowcę. Przeprowadzono kontrolę  

w 5 Ośrodkach szkolenia kandydatów na kierowców oraz 2 w Stacjach kontroli pojazdów. 

Wydano 2 licencje na pośrednictwo przy przewozie rzeczy, 1 zezwolenie na wykonywanie 

zawodu przewoźnika osób oraz 1 wypis, wydano 2 zezwolenia na wykonywanie zawodu 

przewoźnika drogowego rzeczy oraz 6 wypisów. Wydano 6 zaświadczeń na przewozy 

drogowe na potrzeby własne oraz 10 wypisów; wydano 6 zaświadczeń o sytuacji finansowej 

przedsiębiorcy ubiegającego się o licencję wspólnotową. Zgłoszono 7 kandydatów na 

instruktora nauki jazdy na egzamin przed komisją powołaną przez wojewodę.  

W zakresie inwestycji i zarządzania nieruchomościami 

Nadzorowano realizację umowy o powierzenie grantu w projekcie „Dostępna Szkoła”. 

Nadzorowano realizację umowy grantu "Dostępny samorząd - granty" dla zadania pod nazwą: 

„Obiekt bez barier - poprawa dostępności budynku A Starostwa Powiatowego w Sieradzu dla 

osób ze szczególnymi potrzebami". Złożono dwa wnioski o dofinansowanie w formie dotacji 

i pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi 

na termomodernizację Powiatowych Zespołów Szkół w Warcie i w Błaszkach. Złożono 

wniosek o dofinansowanie z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków – Polski Ład, 

inwestycji pod nazwą „Remont zabytkowego Biura Wystaw Artystycznych w Sieradzu”. 

Przygotowano i ogłoszono postępowanie przetargowe pn. „Modernizacja budynku „C” 

Starostwa Powiatowego w Sieradzu, celem poprawy efektywności energetycznej  

i dostępności dla osób niepełnosprawnych”. Przygotowano i ogłoszono dwa postępowania 

przetargowe pn. „Dostawa sprzętu serwerowego i sieciowego w ramach programu Cyfrowy 

Powiat dla Starostwa Powiatowego w Sieradzu”. Wykonywano czynności związane  

z bieżącym administrowaniem nieruchomości, naliczaniem należności za nieruchomości 

udostępnione z zasobu Skarbu Państwa i Powiatu Sieradzkiego, obsługę finansową lokali 

mieszkalnych należących do zasobu Skarbu Państwa. 

W zakresie organizacyjnym 

Prowadzono sprawy związane z przebywającymi na terenie powiatu uchodźcami  

z Ukrainy. Na dzień 22 marca 2023 roku w Domu Pomocy Społecznej zakwaterowanych było 

48 uchodźców wojennych, w tym 28 dzieci. Podjęto prace związane z przystąpieniem 

Powiatu Sieradzkiego do Stowarzyszenia Samorządowego POMAGAMY dotyczącej 

„Pomocy samorządowej i rządowej dla jednostek samorządu terytorialnego z obszaru 

województwa łódzkiego w zakresie zapobiegania oraz likwidacji negatywnych skutków 

zdarzeń kryzysowych”. Dokonano rozliczenia za pobyt uchodźców z Ukrainy 

przebywających w Domu Pomocy Społecznej za miesiąc listopad i grudzień oraz przekazano 

rozliczenie do Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Łódzkiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Łodzi. Realizowano zadnia, zgodnie z przepisami Ustawy o cmentarzach  

i chowaniu zmarłych, z zakresu wydawania decyzji dotyczących sprowadzania z zagranicy 

zwłok. Do Starostwa Powiatowego w okresie międzysesyjnym wpłynęły 3.063 pisma w 

formie tradycyjnej oraz 813 za pośrednictwem Elektronicznej Platformy Usług Administracji 

Publicznej ePUAP. Budynek magazynowy przy ul. Warneńczyka 1 został przystosowany do 

potrzeb magazynu obrony cywilnej i przeciwpowodziowego.  

W zakresie promocji powiatu  
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Trwają przygotowania do organizacji Wystawy Sieradzkich Stołów Wielkanocnych, 

która planowana jest na 1 kwietnia 2023. Przygotowano i umieszczono na stronie 

internetowej powiatu "Informator Edukacyjny". Członkowie Zarządu Powiatu uczestniczyli  

w imprezach - pod patronatem Starosty Sieradzkiego i wydarzeniach na zaproszenie - 

organizowanych na terenie powiatu m.in.: obchodach Narodowego Dnia Pamięci "Żołnierzy 

Wyklętych", Akademickich Targach Edukacyjnych w w Powiatowym Zespole Szkół nr 1  

w Sieradzu, Turniej Wiedzy dla uczniów szkół średnich w Powiatowym Zespole Szkół nr 2  

w Sieradzu. Dystrybuowano materiały promocyjne i gadżety na imprezy organizowane przez 

jednostki organizacyjne powiatu oraz inne podmioty. Prowadzono bieżące działania  

w zakresie rejestracji i udzielania informacji stowarzyszeniom i fundacjom.  

W zakresie drogownictwa 

Przeprowadzono procedurę przetargową i wyłoniono wykonawcę na: oczyszczanie 

ulic powiatowych i utrzymanie zieleni w pasach drogowych ulic i dróg powiatowych, 

wykonywanie usług transportowych, dostawy materiałów do bieżącego utrzymania dróg tj. 

emulsji asfaltowej, masy na gorąco, grysów bazaltowych, kruszywa granitowego. Trwają 

prace związane z realizacją zadania: „Rozbiórka i budowa mostu na rzece Trojanówce w 

ciągu drogi powiatowej nr 1709E w miejscowości Gruszczyce w ramach zadania pn. 

Rozbudowa odcinka drogi powiatowej Gruszczyce - Jasionna”. Wykonywano remonty dróg 

masą na zimno, wycinkę zakrzaczeń na drogach gminy: Brąszewice, Wróblew, Sieradz oraz 

Miasta Sieradz. Dokonano wycinki 9 drzew. Wymieniono, uzupełniono i naprawiono 197 szt. 

znaków pionowych. Prowadzono prace związane z zimowym utrzymaniem dróg 

powiatowych. 

W zakresie polityki społecznej 

W rodzinnych formach pieczy zastępczej, 109 rodzinach zastępczych i Rodzinnym 

Domu Dziecka, przebywa 142 dzieci. Rodziny zastępcze korzystają ze świadczeń na pokrycie 

kosztów utrzymania dzieci - wypłacono 144 świadczenia. Wydano 12 decyzji 

administracyjnych o umieszczeniu nowych mieszkańców w domu pomocy społecznej 

prowadzonych przez Powiat Sieradzki; na liście osób oczekujących do DPS w Sieradzu jest 1 

osoba i 1 osoba do DPS w Biskupicach. Wydano 5 decyzji administracyjnych dotyczących 

uczestnictwa w Dziennym Domu „Senior+” w Sieradzu; na liście oczekujących jest 1 osoba. 

W Środowiskowym Domu Samopomocy na liście osób oczekujących jest 8 osób. PCPR 

realizowało zadania z zakresu rehabilitacji społecznej osób niepełnosprawnych finansowane 

ze środków PFRON. Samorządy powiatowe zobowiązane zostały przez Zarząd Funduszu do 

prowadzenia w Systemie Obsługi Wsparcia pełnej obsługi wniosków swoich beneficjentów. 

Od 16 lutego do 16 marca br. do PCPR w Sieradzu wpłynęło łącznie 627 wniosków (tylko 1% 

wniosków zostało złożonych za pośrednictwem Systemu Obsługi Wsparcia). Realizowano 

usługi asystenta osobistego osoby niepełnosprawnej w ramach programu „Asystent osobisty 

osoby niepełnosprawnej” edycja 2023.W omawianym okresie dla 21 podopiecznych ze 

znacznym stopniem niepełnosprawności usługi świadczyło 4 asystentów. Dla uczestników 

projektu „W Rodzinie Najlepiej” (opiekunów i wychowanków rodzin zastępczych) 

prowadzone są zajęcia logopedyczne, wsparcie w formie korepetycji dla dzieci i młodzieży 

oraz zajęcia hipoterapii. Odbywają się także spotkania utworzonej dla nich grupy wsparcia.  

W zakresie sytuacji na rynku pracy 

Liczba bezrobotnych zarejestrowanych w Powiatowym Urzędzie Pracy w Sieradzu na 

dzień 15.03.2023 r. wyniosła 2.489 osób, w tym 1.245 kobiet. Bezrobotni z prawem do 

zasiłku stanowili 13,3% ogółu zarejestrowanych bezrobotnych, tj. 332 osoby, w tym 170 

kobiet. Stopa bezrobocia wg danych na dzień 31.01.2023 r. wynosiła 5,9 % w powiecie, 5,7 

% w województwie, 5,5 % w kraju. W okresie międzysesyjnym zarejestrowano łącznie 296 

osób bezrobotnych. Wyrejestrowano ogółem 228 osób w tym 105 osób z powodu podjęcia 

pracy. Pracodawcy złożyli 100 ofert na 255 miejsc pracy i miejsc aktywizacji zawodowej.  
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Z rejestrów wyłączono 60 osób. W okresie międzysesyjnym w tutejszym Urzędzie 

zarejestrowało się 6 osób obywatelstwa ukraińskiego. Wpłynęło 70 powiadomień  

o powierzeniu wykonywania pracy obywatelom Ukrainy.” 

Uwag nie wnoszono. Informacja Starosty została przyjęta i stanowi załącznik nr 1 do 

protokołu.  

 

6. Wystąpienia przybyłych gości. 

Głos zabrał Pan Filip Sałacki. Poinformował, że przybył na sesję w celu zgłoszenia 

problemu, na który natknął się na swojej ścieżce edukacji. Problemem jest brak dostosowania 

szkół średnich na terenie Powiatu. Posiadając niepełnosprawność ruchową nie jest w stanie  

w pełni korzystać z oferty placówek oświatowych stacjonarnych ze względu na bariery 

architektoniczne. Po skończeniu szkoły podstawowej nie miał gdzie się uczyć ze względu na 

niepełnosprawność. Powiatowy Zespół Szkół nr 1 w Sieradzu otworzył się na potrzeby Pana 

Sałackiego. Po wielu rozmowach została wydana zgoda na uczestnictwo w zajęciach. 

Wszystkie zajęcia odbywały się na parterze. Po pewnym czasie rozszerzona matematyka na 

zaoferowanym profilu, jakim była programistka, zaczęła sprawiać problemem, ponieważ Pan 

Sałacki jest humanistą i w takim kierunku chciałby się dalej kształcić. Otrzymał propozycję 

edukacji w CKU, jednak po paru miesiącach nauki stwierdził, że nie jest w stanie w tej szkole 

zdać matury ze względu na niski poziom nauczania i mały wymiar godzin. Pan Sałacki 

zwraca się z pytaniem czy jest możliwość rozwiązania jego sytuacji poprzez przystosowanie 

jakiejś szkoły na terenie miasta Sieradz. Oferta edukacji na terenie Warty lub Złoczewa jest 

dostępna dla osób z niepełnosprawnością, ale odległość do tych szkół uniemożliwia Panu 

Sałackiemu codzienny dojazd. Pan Sałacki chce uniknąć korzystania z indywidualnego 

nauczania, ponieważ jest osobą uspołecznioną i potrzebuje kontaktu z rówieśnikami i innymi 

ludźmi.  Pan Filip Sałacki pyta co w tej sytuacji zrobić.  

Radny Konrad Wilczyński zabierając głos stwierdził, że zebrani powinni być 

poruszeni powyższym wystąpieniem. Pan Filip Sałacki jest zarazem kolegą jak i sąsiadem 

radnego, który daje wielki przykład dla każdego z niepełnosprawnością, że nie można być 

wykluczonym. Przede wszystkim Powiat powinien dostosowywać szkoły do takich potrzeb. 

Radny podał przykład, co robi LO w czasie pandemii: oszczędza znaczną kwotę ze względu 

na zmniejszone ogrzewanie szkoły, koszty zużycia energii pozwalają zaoszczędzić dość 

wysoką kwotę, co przekłada się na przykład na kolejne wykonanie elewacji zewnętrznej 

budynku. Radny zapytał zebranych czy co 6 – 10 lat wykonują nową elewację na swoich 

domach? Zdaniem radnego jest to coś niesamowitego, jest to możliwe do realizacji, jeśli są 

zabezpieczone duże środki. Radny poruszył temat windy i platformy przeznaczonej dla osób 

korzystających z wózków inwalidzkich. Winda jest kosztowną inwestycją, ale platforma 

rzędu 40.000 zł nie jest aż tak dużym kosztem dla budżetu Powiatu by rezygnować z tej 

inwestycji tworząc barierę dla młodych osób. Radny zaznacza, że jest kolejne 6 osób 

kończących szkoły podstawowe, które korzystają z wózków inwalidzkich  

i chcą dalej się kształcić. Nie są to osoby tylko np. z porażeniem mózgowym czy  

z niepełnosprawnością intelektualna, ale są to osoby zmuszone do korzystania z wózków 

inwalidzkich np. w związku z nieszczęśliwymi wypadkami i nie powinno się im zamykać 

furtki rozwoju. Radny zwrócił się o to, by wszyscy stanęli ponad podziałami i zadziałali  

w tym temacie, skupiając się w pierwszej kolejności na  wykonanie wind w liceach.  

Radny Jacek Walczak poinformował, że temat został rozpoczęty w styczniu br. 

mówiąc o tym, żeby zaprojektować i zrealizować windy w każdej szkole powiatowej. Po 

uwagach mieszkańców radni zorientowali się, że czegoś takiego nie ma. Niektóre problemy 

są widoczne dopiero, jeśli ktoś je wskaże. Radny ma nadzieję, że zostanie to zrealizowane, 

ponieważ chodzi tu o zwykłą przyzwoitość i czas. Jest XXI wiek, 2023 rok, ludzie tacy jak 

ten młody człowiek, który przybył na sesję nie zawsze są na tyle odważni, żeby przyjść  
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i upomnieć się o swoje prawa. Należy o nich pamiętać. Nawet nie chodzi o niepełno-

sprawność, chodzi o problemy ruchowe. Na pewno w każdej szkole jest kilka procent osób, 

które chwilowo bądź dłużej mają problemy komunikacyjne. Te osoby nie przychodzą za 

każdym razem do radnych, bo zwyczajnie się przyzwyczaili, ale radni nie mogą się 

przyzwyczaić żeby tego nie było. Na domiar złego planowane inwestycje są przeciwko 

samym inwestorom, ponieważ złożono wnioski na termomodernizację i remont sali C, i jeśli 

odpowiednio wcześnie nie będzie reakcji to później wykonana inwestycja świadczy nie tylko 

negatywnie o inwestorze, ale uniemożliwia wszelkie działania następcze. Radny w styczniu 

złożył wniosek by nie poszukiwać argumentów przeciwko, tylko projektować windy 

zewnętrzne całkowicie uzależniając się od tego, co jest w środku budynku, ponieważ 

zwłaszcza w starszych budynkach mogą występować wewnętrzne problemy komunikacyjne. 

Jeśli z kolei wyremontuje się budynki, to później w jaki sposób udowodnimy że robimy 

racjonalnie skoro trzeba będzie najpierw zdjąć termomodernizację by dobudowywać 

dodatkowy element. Tego typu inwestycje trzeba planować latami i z dużą 

przewidywalnością. Pieniądze też są ważne, dobrze jeśli można skorzystać z dofinansowania, 

ale nie można w tym przypadku mówić o braku środków. Zdaniem radnego nie da się zrobić 

wszystkiego jednocześnie, ale trzeba projektować. Radny czuje się zawstydzony, żeby  

w 2023 roku nie można wjechać windą do placówki oświatowej. Nie należy szukać 

argumentów przeciw, ale należy projektować bo to wymaga czasu i należy przeznaczać 100 

% środków na tego typu zadania, a dopiero później szukać dofinansowań. Nie każde 

rozwiązanie zastosowane w jednym budynku uda się zastosować w drugim. Jest to zwykła 

przyzwoitość i wyrównanie szans tym osobom, które nie mogą dotrzeć do budynku.  

 Pani Kazimiera Gotkowicz Wicestarosta odniosła się do wypowiedzi Pana Filipa 

Sałackiego oraz radnych. Stwierdziła, że Zarząd widzi potrzebę montowania wind  

w szkołach. Zarząd stara się by taka oferta była zapewniona, przykładem jest Powiatowy 

Zespół Szkół nr 1 w Sieradzu, gdzie zajęcia są ułożone w ten sposób by umożliwić 

korzystanie z zajęć w pracowniach usytuowanych na parterze. W budynkach I jak i II Liceum 

Ogólnokształcącego winda na pewno by się przydała i nikt tego nie podważa. Pani 

Wicestarosta poinformowała, że w ostatnich dniach była w DPS Sieradz, ponieważ odbyło się 

spotkanie z przedstawicielami Regionalnego Centrum Pomocy Rodzinie z Łodzi w związku 

ze składanym wnioskiem na wymianę wind w dps. Konieczna jest również wymiana windy  

w Rożdżałach. Jest to priorytet, co nie znaczy, że Zarząd nie pochyla się nad sytuacją  

szkół. Są dwie przystosowane szkoły w terenie tj. szkoła w Złoczewie oraz w Warcie, Pani 

Wicestarosta ma świadomość, że jest to za mało. Odnosząc się do wypowiedzi radnego 

Konrada Wilczyńskiego dotyczącej uczniów w szkołach podstawowych z problemem 

ograniczonej możliwości ruchowej bądź z niepełnosprawnością ruchową, zapytała jak oni 

sobie radzą, ponieważ w okolicy nie ma szkoły podstawowej, w której byłaby winda. W takiej 

sytuacji rozwiązaniem jest nauczanie indywidualne.  

 Radny Konrad Wilczyński wyjaśnił, że jest taka szkoła na terenie Sieradza, Filip 

Sałacki również uczęszczał do tej placówki, jest to szkoła nr 8. Wszystkie zajęcia odbywają 

się na parterze.  

Pani Kazimiera Gotkowicz Wicestarosta dodała, że Specjalne Ośrodki Szkolno 

Wychowawcze prowadzone przez Powiat również są przystosowane dla potrzeb osób  

z niepełnosprawnością. Są to parterowe budynki, więc nie ma konieczności montażu wind. 

Zarząd będzie szukał źródła finansowania, będzie się temu problemowi przyglądał i na pewno 

nie będzie go bagatelizował. Na tyle ile pozwoliły środki szkoła w Złoczewie została 

przystosowana, ponieważ tam problem pojawił się wcześniej. Odnosząc się do liceów 

ogólnokształcących wiadomym jest, że są progi punktowe i jeśli uczeń nie spełni tego 

wymagania zostaje oferta w Warcie czy w Złoczewie, a odległość jest realna do pokonania. 
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W dużych miastach takie odległości pokonuje się codziennie, mimo że jest to pewne 

utrudnienie.  

Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk podziękowała Panu Filipowi Sałackiemu za 

wystąpienie. W pełni to popiera. Sama ma znajomych z niepełnosprawnością stąd wie ile 

wysiłku trzeba włożyć w codzienne funkcjonowanie. Przewodnicząca uważała do tej pory, że 

każda jednostka oświatowa jest tak przygotowana, by uczeń z niepełnosprawnością mógł  

w pełni z niej korzystać. Apeluje by poprzeć projekt, ponieważ jest to ważna inicjatywa, którą 

należy sukcesywnie i stopniowo realizować. Edukacja jest bardzo ważna.  

Radny Jacek Walczak stwierdził, że w tej dyskusji podkreśla się edukację, ale równie 

ważne jest wychowanie i socjalizacja. Ważne by jak najwięcej osób z problemami chodziło 

do szkół, ponieważ wtedy jest zupełnie inny pogląd tych osób, które się uczą i nie maja tych 

problemów. Radny jest zażenowany, że są te bariery. Ludzie czasem odpychają problem,  

a problem jest. Szkoły integracyjne spełniają bardzo ważną rolę gdzie już na etapie 

wczesnoszkolnym uczniowie stykają się z osobami mającymi problemy. Radny dodał, że 

świat nie jest idealny i on się do nas nie dostosuje, my musimy dostosować się do niego, 

trzeba dać szansę wszystkim. 

Radny Maciej Sulgan poinformował, że pracuje w szkole w Złoczewie i problem był 

już dawno. Do szkoły uczęszczała młodzież z niepełnosprawnością i dostosowano szkołę 

poprzez zastosowanie podjazdu. Uczeń może wjechać na parter i wszystkie zajęcia odbywają 

się na parterze tak jak w ZSP Nr 1 w Sieradzu. Jeśli odbywają się uroczystości na sali 

gimnastycznej znajdującej się na I piętrze konieczne jest korzystanie ze schodołazu. 

Urządzenie obsługiwane jest jedynie przez radnego, ponieważ panie nie dają rady. Jest to 

połowiczne rozwiązanie. Jeśli chodzi o Szkołę Podstawową w Złoczewie jest to szkoła 

dwupiętrowa z zamontowaną windą dla osób niepełnosprawnych. Bariery są zlikwidowane. 

Zdaniem radnego należy zrobić wszystko by jak najszybciej dostosować przynajmniej jedno 

liceum w Sieradzu dla potrzeb osób z niepełnosprawnościami. Problem jest od dawna, być 

może problem nie został niezauważony przez panią Dyrektor II LO. Możliwe, że jeśli ktoś 

zwróciłby uwagę na ten problem wcześniej, byłaby zrobiona winda bądź platforma lub 

podjazd zamiast wykonywać nową elewację budynku. Zdaniem radnego należy zrobić 

wszystko by jak najszybciej ten problem rozwiązać.  

Głos zabrał pan radny Jan Grzelczyk mieszkaniec wsi Chlewo. Poruszył temat drogi 

powiatowej Chlewo – Cielce. Poinformował, że Powiat przeznaczył kwotę 100.000 zł na 

wykonanie dokumentacji technicznej 1/3 odcinka ww. drogi. Cały odcinek drogi to około 6 

km, dlatego Pan Grzelczyk wnioskuje o zabezpieczenie środków na wykonanie dokumentacji 

na cały odcinek drogi, natomiast wykonać zadanie w etapach. Droga jest bardzo potrzebna 

mieszkańcom, ale również jest to najkrótsza droga z Łodzi do Kalisz (tj. Łódź – Warta – 

Cielce – Chlewo – Koźminek – Kalisz). Starosta odpisując na wcześniejsze pismo 

argumentuje, że jest to mało zurbanizowany teren. Pan Grzelczyk stwierdził, że niektórzy 

wykonują obwodnicę i szukają takich terenów. Przy wspomnianej drodze mieszka dziecko 

niepełnosprawne, młodzi ludzie budują domy i każdy czeka na drogę. Mieszkańcy chcą 

godnie żyć.  

Pan Robert Piątek Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Sieradzu poinformował, że 

we wrześniu 2021 roku była rozpatrywana petycja Pana Grzelczyka na temat tej drogi dlatego 

temat jest znany. Długość drogi to 6 km o nawierzchni tłuczniowej. W latach 2005-2006 

Komisja Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego wraz z radnymi odbyła posiedzenie wyjazdowe  

i wówczas nie dało się tej drogi w całości przejechać, niektóre samochody utknęły, w chwili 

obecnej przejazd ze stosowna prędkością jest możliwy. Jest to droga wzbogacona mocno 

warstwą tłucznia. Jest to droga prowadząca głównie przez las i tereny gruntowe, łączy 

Chlewo z Cielcami. Mówiąc o połączeniach strategicznych jest przebudowana droga przez 

miejscowość Krąków, Chlewo, Cielce w związku z tym przejazd drogą asfaltową 
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funkcjonuje. Powiat nie ma możliwości uzyskania dofinansowania do przebudowy takich 

dróg. Niestety fundusze pomocowe zakładają głównie inwestowanie w obszary 

zurbanizowane i mocno inwestycyjne. Jedyne środki, które można pozyskać na przebudowę 

takiej drogi to środki z tak zwanych dojazdów do pól z puli Marszałka, niestety tylko do 

długości półtora km i to w 30-40% dofinansowania. Remont drogi o długości 6 km to  

w aktualnie obowiązujących cenach to około 50 mln zł. Biorąc pod uwagę inwentaryzację 

sieci drogowej, zgodnie z ustawą o drogach to droga Chlewo Cielce nie powinna być 

zaliczona do kategorii dróg powiatowych. Gmina powinna przejąć tą drogę i wówczas za 

dużo mniejsze pieniądze można wykonać remont, ponieważ za zmianą kategorii idzie również 

zmniejszenie, które należy dotrzymać. Droga sześciometrowa z rowami, odwodnieniem  

i oznakowaniem w tej miejscowości nie jest konieczna, a kategoria drogi powiatowej 

nakazuje właśnie takie wykonanie.  Temat zmiany kategorii drogi powinien być poruszony 

przez radnego Pana Grzelczyka na forum gminnym. Jest to sposób na rozwiązanie sprawy, 

tym bardziej, że wniosków z tej części powiatu, jeśli chodzi o przebudowę dróg gruntowych 

czy tłuczniowych jest wiele.  

Głos zabrał pan radny Jan Grzelczyk. Stwierdził, że droga miała być budowana za 10 

lat a jest dwa, więc to już jest sukces. Droga łączy dwie gminy, czyli dwie gminy musiałyby 

dojść do porozumienia by przejęły ww. odcinek drogi. Pan Grzelczyk zwraca się z prośbą, 

aby dokumentacja była wykonana na cały odcinek drogi a wykonanie inwestycji podzielić na 

etapy.  

Głos zabrał pan Józef Grzelczyk. Poinformował, że po raz pierwszy był na sesji Rady 

Powiatu Sieradzkiego, kiedy to ówczesnym dyrektorem PZD był pan Tomasz Sapiejko, 

przewodniczącym Rady pan Henryk Waluda. Od 30 lat zabiega o drogę. Wtedy zagłuszono 

sprawę i droga nie powstała. Zapytał Dyrektora PZD czy powstanie dokumentacja na cały  

6 km odcinek drogi. 

 Pan Robert Piątek Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Sieradzu poinformował, 

że na ten moment taka dokumentacja nie powstanie. 

Pani Przewodnicząca Olga Kołoszczyk. Stwierdziła, że wspierane są wszystkie 

inwestycje drogowe, dyrektor realizuje politykę Zarządu Powiatu Sieradzkiego, ponieważ 

Zarząd jest decyzyjny w kierunku wyboru inwestycji. Budżet Powiatu niestety jest 

ograniczony, a potrzeb jest więcej niż możliwości. Takie wystąpienia są potrzebne  

i uzasadnione. Być może w przyszłości, etapami uda się przebudować drogę. 

Pan Robert Piątek Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Sieradzu zgadza się  

z Panią Przewodniczącą i z Panem Grzelczykiem, że droga powinna być przebudowana, ale 

trzeba brać pod uwagę możliwości budżetowe Powiatu oraz możliwość pozyskania 

dofinansowań zewnętrznych. Na pewno zostanie utrzymana przejezdność drogi, jeśli chodzi  

o przebudowę to na tą chwilę takich możliwości nie ma.  

Radny Tomasz Baliński zwracając się do Panów Grzelczyków poinformował, że 

również wykonywał zawód rolnika i wie na czym polega ciężka praca w rolnictwie. Słuchając 

wcześniejszej wypowiedzi młodego człowieka i panów, wolałby pomóc niepełnosprawnym 

niż budować drogi, niezależnie czy to na terenie gminy Warta czy innej gminy. Radny 

przyznał, ze ww. droga jest potrzebna, ale podał przykład drogi Bartochów – Tubądzin, która 

jest w dużo gorszym stanie. Powiat stara się remontować drogi na tyle ile pozwala na to 

budżet. Zgodził się z Dyrektorem PZD, że niektóre drogi powinny mieć kategorię dróg 

gminnych.  

Radny Tomasz Baliński nawiązał do sytuacji zboża na rynku i rolników, którzy zostali 

poproszeni o przetrzymanie zboża, gdzie w czasie żniw zboże kosztowało około 140-160 zł.  

a obecnie jest to kwota 100-120 zł. Radny Tomasz Baliński myślał, że dzisiejsze wystąpienie 

Panów będzie dotyczyło sytuacji na rynku zbożowym.  



12 

 

Pan Józef Grzelczyk stanowczo stwierdził, że tematem zboża powinny zajmować się 

osoby, które zarządzają tematem a nie rolnicy.  

Radny Tomasz Baliński stwierdził, że nikogo nie zmusza do wystąpień, uważał że 

Panowie poruszą ten temat.  

Radny Jan Kołodziejczyk zabierając głos stwierdził, że każdemu mieszkańcowi 

powiatu należy się dobra droga. Problemem jest zła kategoryzacja dróg. Ww. droga nie 

powinna być drogą powiatową. Sposobem na przyspieszenie rozwiązania problemu jest 

zmiana kategorii drogi lub przejęcie inwestycji przez Gminę Goszczanów. Kolejnym 

rozwiązaniem może być wystąpienie o utworzenie nowej kategorii bądź podkategorii drogi. 

Pozwoli to - na drogach powiatowych niemających znaczenia drogi powiatowej, wykonywać 

remonty w mniejszym zakresie, tak jak jest to wykonywane w gminach. Wykonanie takiej 

inwestycji byłoby dużo tańsze a co za tym idzie powiat mógłby wykonać więcej inwestycji.  

Radny Maciej Sulgan również stwierdził, że pewne drogi nie powinny być drogami 

powiatowymi, przykładem jest ul. Mickiewicza w Sieradzu. Zdaniem radnego należy wyjść z 

wnioskiem i uporządkować kategoryzację dróg. 

 Pan Robert Piątek Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Sieradzu wyjaśnił, że  

w dzisiejszym stanie prawnym tylko i wyłącznie druga strona musi wyrazić chęć przejęcia 

drogi, wówczas można dokonać rekategoryzacji i przekazać drogę między samorządami.  

Głos zabrała Pani Barbara Osiewała Sołtys wsi Bartochów. Poruszyła temat 

rekultywacji składowiska odpadów w Bartochowie. Poinformowała, że firma PROFI – EKO 

otrzymała 10 dniowy termin na uregulowanie uchybień. Firma zaczęła wywozić odpady 16 

marca i do tej pory wywieziono 6 samochodów. Pani Sołtys zapytała czy są jakieś 

nieprawidłowości przy wywożeniu odpadów, czy firma przedłużyła termin wywozu i czy 

wiadomo gdzie są wywożone odpady. Zapytała czy za 650.000 zł można przeprowadzić 

rekultywację składowiska. Ponadto Pani Sołtys zwraca się z pytaniem czy firma PROFI – 

EKO wykonywała na terenie Polski rekultywacje i czy wykonała to prawidłowo. Pani Sołtys 

poinformował, że został powołany komitet obywatelski w tej sprawie. Mieszkańcy są 

zastraszani, nagrywani i nie mogą wejść na teren składowiska. Mieszkańcy Bartochowa 

żądają cofnięcia decyzji, ponieważ firma jest nierzetelna i źle prowadzi rekultywację. 

Mieszkańcy obawiają się o swoje zdrowie.  

Radny Maciej Sulgan poinformował, że będąc na posiedzeniu wyjazdowym wraz  

z panem Burmistrzem i radnymi gminnymi nie został wpuszczony na teren składowiska. Pani 

Prezes również nie wyszła do zebranych. Determinacja mieszkańców jest wielka i zrozumiała, 

ponieważ walczą o przyszłość swoich gospodarstw i swoich rodzin. Miasto Sieradz będąc 

użytkownikiem wysypiska powinno wykonać rekultywację zgodnie z przepisami. Planowana 

kwota 5 mln zł powinna być przekazana na rekultywację, ponieważ za 650.000 zł nie da się 

tego wykonać prawidłowo.   

 Pani Barbara Ułanowska Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

wyjaśniła, że umowa na rekultywację została podpisana przez Przedsiębiorstwo Komunalne w 

Sieradzu, czyli spółkę odpowiedzialną za rekultywację. Realizacja ma być wykonana zgodnie 

z decyzjami Marszałka Województwa Łódzkiego, decyzją środowiskową Burmistrza Warty 

jak również decyzją Starosty, która zezwala na wykorzystanie do rekultywacji w jednej z 

warstw odpadów obojętnych dla środowiska. W decyzji Starosty są dwie tabele, które 

określają, do której warstwy które odpady mogą być wykorzystane. Pani Naczelnik 

poinformowała, że była wielokrotnie na składowisku, Inspekcja Ochrony Środowiska również 

prowadziła kontrolę, służby Marszałka Województwa Łódzkiego także przeprowadzały 

oględziny w zakresie harmonogramu rekultywacji. Powiat nie ma wpływu na kwotę, na jaką 

zastała podpisana umowa, ani nie jest w stanie rozwiązać umowy. Powiat może analizować  

i zobowiązać do przestrzegania warunków określonych w decyzji Starosty. Po zebraniu 

materiału dowodowego jak również na podstawie pisma z Prokuratury Okręgowej  
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w Sieradzu, które zostało przesłane do Prokuratury Okręgowej w Poznaniu, ponieważ było 

wstrzymanie działań przez Prokuraturę, pojawiły się wątpliwości czy Powiat może wydać 

postanowienie wzywające do usunięcia naruszeń i wywiezienia tych odpadów z terenu 

składowiska, które tam się nie powinny znaleźć. Pod koniec stycznia zostało cofnięte 

zaprzestanie działalności przez Prokuraturę Poznańską, Starosta otrzymał informację z 

Prokuratury, że można wydać takie postanowienie, ponieważ w tym momencie nie ma 

sprzeczności. Starosta Sieradzki w dniu 14 marca br. wydał i doręczył postanowienie 

wzywające do usunięcia naruszeń poprzez dostarczanie na składowisko odpowiednich 

odpadów. Problem jest w kodzie, ponieważ kod jest w decyzji natomiast wątpliwości dotyczą 

tego, co się pod tym kodem znajduje.  Do warstwy wyrównawczej został dostarczony odpad z 

kodem 190503 czyli kompost nienadający się do wykorzystania, który mógł być dopiero 

wbudowany w warstwę końcową, warstwę okrywową co nie zostało zrobione. Jest jeszcze 

odpad 191209 - piaski i minerały, został on dostarczony w odpowiednim czasie, ale w wyniku 

badań okazało się że zawiera substancje ropopochodne. Postanowienie zostało wydane, 

określony został 10 dniowy termin realizacji poprzez usunięcie odpadów i nadanie im 

odpowiednich kodów. Termin postanowienia upłynął w piątek. W piątek w godzinach 

wieczornych ePUAP-em wpłynęło pismo ze spółki PROFI-EKO o przedłużenie terminu. W 

tej chwili wskazane argumenty zostały poddane pod rozwagę. Firma PROFI – EKO twierdzi, 

że chce zwrócić odpad do wytwórcy tj. do firmy AWAS i prawnicy podobno analizują jak to 

teraz właściwie przeprowadzić. Ponadto jest kilka innych postępowań prowadzonych przez 

Wojewódzką Inspekcje Ochrony Środowiska w Łodzi, w Poznaniu. Powiat wystąpił do 

Wojewódzkiej Inspekcji Ochrony Środowiska o protokół kontroli, zastrzeżenia do protokołu 

oraz wniosek firmy PROFI – EKO o zawieszenie postępowania w sprawie wstrzymania 

działalności.  Pani Naczelnik poinformował, że planowana jest kontrola, pismo z taką 

informacją zostało przekazane. Wystąpiono również o przedstawienie zakresu zrealizowanych 

prac, czyli co zostało zrealizowane na składowisku, jakie warstwy, jakie odpady zostały 

użyte. Wystąpiono o wydłużenie terminy, ponieważ był termin 7 dniowy, a muszą być 

wykonane pomiary geodezyjne. Termin został przedłużony do 31 marca br. Obecnie 

procedowana jest sprawa harmonogramu w Urzędzie Marszałkowskim, ponieważ minął czas 

realizacji pewnych elementów tego harmonogramu. Organ musi analizować wszystkie 

dokumenty i nie można zgodzić się z twierdzeniem, że Powiat nic nie robi w tej sprawie.  

Sprawa skończy się w NSA. Należy być ostrożnym w analizowaniu dokumentów, 

dokumentów i rozbieżności jest dużo. Pani Naczelnik dodała, że jest w stałym kontakcie z 

mieszkanką Bartochowa panią Osiewała. Na bieżąco są prowadzone kontrole w zakresie 

BDO gdzie również pojawiają się nieprawidłowości. Zostało wysłane pismo do firmy PROFI-

EKO, ponieważ odpady zostały wywiezione z terenu składowiska a w BDO nie było 

potwierdzenia gdzie one trafiły. Po rozmowie z firmą taka informacja jest. Do wywiezienia 

zostało około 880 ton odpadów. Wywieziono 144 tony, dwa transporty odpadów 191209 nie 

zostały przyjęte w BDO czyli wróciły do firmy AWAS, pozostałe cztery transporty zostały 

przewiezione na inne składowisko. Pani Naczelnik dodała, że z oględzin składowiska jest 

wykonany szkic rozmieszczenia odpadów i będzie wiadomo, z której części są wywiezione 

odpady o kodzie 190503.  

Pani Barbara Osiewała Sołtys wsi Bartochów poinformowała, że wywieziono dwa 

transporty i od tej pory nic się nie dzieje na składowisku. Zapytała gdzie mają być 

przewiezione odpady ropopochodne. Zapytała również czy 10-dniowy termin został 

przedłużony. 

Pani Barbara Ułanowska Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

wyjaśniła, że odpowiedzialnym za odpad jest ten kto go dostarczył i ten kto go przyjął. Powiat 

nie może wskazać firmie miejsca gdzie ten odpad przekazać. Firma zgodnie z ustawa o 

odpadach musi zakwalifikować odpad i odpowiednio nadać kod. Odpad powinien być 
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odpowiednio oczyszczony lub poddany utylizacji. Na chwilę obecną są prowadzone analizy 

pisma dotyczącego przedłużenia terminu, ponieważ pismo zawiera bardzo dużo treści. 

Zasadnym byłoby przedłużenie termin by firma mogła wywieźć odpad, ale jeśli prowadzą 

rozmowy z firmą zewnętrzna o przejęcie odpadów sprawa nie jest prosta.  

Pani Barbara Osiewała Sołtys wsi Bartochów zapytała czy jeśli odpad zostanie 

wywieziony firma dalej będzie pracowała na wysypisku. 

Pani Barbara Ułanowska Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

wyjaśniła, że nie wie jakie będą dalsze postępowania, jakie będą dalsze decyzje Urzędu 

Marszałkowskiego, jakie będą ustalenia w nowym harmonogramie, wiec nie odpowie na to 

pytanie. Na pewno będą prowadzone rozmowy z Przedsiębiorstwem Komunalnym, WIOŚ-em 

i innymi instytucjami, ponieważ temat jest złożony.  

Głos zabrał Jarosław Badowski. Stwierdził, że od 7 miesięcy mieszkańcy Bartochowa 

są truci substancjami, jakie są dowożone na składowisko. Jego zdaniem Powiat nic nie zrobił   

i nie ma żadnego nadzoru. Policja odstąpiła od wszystkich czynności. Sieradzka Prokuratura 

również odmówiła. Mieszkańcy złożyli zażalenie odnośnie zatruwania, zagrożenia zdrowia i 

życia. Nie ma żadnego nadzoru nad wywozem, to mieszkańcy kontrolują wywóz odpadów, 

liczą samochody, ponieważ waga będąca na wysypisku jest nieużywana i nic nie jest 

zważone.   

Pani Barbara Ułanowska Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

stwierdziła, że od pilnowała ile transportu wjeżdża i ile wyjeżdża są odpowiednie procedury, 

miedzy innymi system BDO. System wskazuje ilość dostarczonych i wywiezionych odpadów, 

przyjmujący w innym miejscu potwierdza ilość tych odpadów. Jeśli masa nie będzie się 

zgadzała nie nastąpi potwierdzenie. System BDO pozwala wygenerować kartę, wskazuje kto 

jest transportującym, o której godzinie odpad wyjechał, gdzie odpad został dostarczony. 

System jest sprawdzany kilkukrotnie w ciągu dnia.  Po wychwyceniu nieścisłości w BDO 

zostało wystosowane pismo do firmy PROFI – EKO w celu uzyskania wyjaśnień, firma 

udzieliła wyjaśnień. Starosta nie może przeprowadzić postępowania na terenie innego 

powiatu czy województwa. Może jedynie posiłkować się danymi zawartymi w BDO. Dostęp 

do BDO ma policja, Inspekcja Ochrony Środowiska, która może wejść na dane składowisko o 

każdej porze.  Starosta nie ma takich uprawnień. Inspekcja Ochrony Środowiska prowadziła 

kontrolę od 19 sierpnia, protokół z kontroli był dostępny w styczniu po zakończeniu kontroli. 

W tym czasie było ileś incydentów, które się powtarzały z dostarczaniem tych odpadów. 

Mieszkańcy zgłaszali to.  Z protokołów Inspekcji wynika, że tych wizyt Inspekcji było bardzo 

dużo. Do protokół załączone są zdjęcia, informacje o sposobie poboru próbek, o wynikach 

badań. Badania próbek były również przeprowadzone przez biegłego sądowego, są opinie 

biegłego pożarnika, są materiały z prokuratury.  Jeśli chodzi o postępowanie karne, zostało 

ono przejęte przez Prokuraturę w Poznaniu. Każde pismo Starosty w tej sprawie jest 

przesyłane do Przedsiębiorstwa Komunalnego, do firmy PROFI – EKO, do Gminy i Miasta 

Sieradz, Inspekcji Ochrony Środowiska jak również Prokuratury.  

W momencie złożenia wniosku o wydanie zezwolenia na przetwarzanie odpadów w 

ramach rekultywacji konieczny jest dokument w postaci wypisu z Krajowego Rejestru 

Sądowego czy firma była karana, czy płaciła kary. Nigdzie mnie ma wzmianki, że firma była 

karana. Starosta nie ma prawa wysyłać do wszystkich w Polsce zapytań gdzie taka firma 

przeprowadzała rekultywację. Zobowiązując się do przeprowadzenia rekultywacji, podpisując 

szczegółową umowę z firmą, Przedsiębiorstwo Komunalne powinno zasięgnąć informacji  

o firmie.   

Głos zabrał Jarosław Badowski. Stwierdził, że Prokuratura Okręgowa w Sieradzu 

powinna brać udział w postępowaniu. Było wysyłane zawiadomienie w sprawie zagrożenia 

zdrowia i życia mieszkańców - odmówiono wszczęcia śledztwa. Na papierze wszystko 

wygląda dobrze, ale odpady i substancje doprowadzają do skażenia terenu i zatruwania 
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mieszkańców. Przez ostatnie dwa dni odpady były przewożone, przesypywane z miejsca na 

miejsca a podłoże nie jest zabezpieczone w żaden sposób. Pan Badowski stwierdził, że służby 

odstępują od czynności, policja ma dosyć ciągłych zgłoszeń. Mieszkańcy we własnym 

zakresie przekazywali namiary na samochody, prowadzili własne obserwacje, protestowali, 

byli zastraszani i policja nic z tym nie robiła.   

Pani Barbara Ułanowska zwróciła się o doprecyzowanie, ponieważ raz państwo 

twierdza, że nic się nie dzieje a raz, że odpady są przewożone. 

Pani Barbara Osiewała wyjaśniła, że firma wykopała odpady ropopochodne, 

przewiozła w inne miejsce na placu.     

Pani Barbara Ułanowska stwierdziła, że prawdopodobnie firma podejmuje się 

czynności przygotowawczych do wywozu odpadów. 

Pan Jarosław Badowski stwierdził, że teren pod odpadami powinien być 

zabezpieczony np. folią albo matami, ponieważ deszcze i inne warunki atmosferyczne 

doprowadzają do skażenia gleby.  

Starosta Sieradzki Mariusz Bądzior zabierając głos zaproponował by Rada Powiatu 

przyjęła stanowisko bądź wniosek o zmianę prawa w zakresie odpadów. Obowiązujące 

przepisy prawa nie uściślają pewnych norm i niektóre firmy wykorzystują luki prawne. 

Dotyczy to wysypisk i odpadów w całej Polsce. Do tej pory nikt nie został pociągnięty do 

odpowiedzialności za spalenia wysypisk śmieci czy opon na terenie Polski. Wniosek będzie 

można skierować do Ministerstwa Środowiska i osób rządzących by zajęli się sprawą. 

Starosta czy Wydział Rolnictwa i Ochrony Środowiska nie ma uprawnień do pełnej kontroli.  

  Głos zabrał Pan Tomasz Jamiński Naczelnik Wydziału PGS Komendy Powiatowej 

Policji w Sieradzu. Odnosząc się do słów pana Jarosława Badowskiego stwierdził, że był na 

każde wezwanie mieszkańców. Przyjeżdżała policja z Warty i z Sieradza. Za każdym razem 

jeśli były transporty były pobierane próbki. Na spotkaniach policja uspokajała zarówno 

mieszkańców jak i przedstawicieli Przedsiębiorstwa Komunalnego i firmy PROFI - EKO. 

Spór był natury cywilno prawnej. Pan Naczelnik nie zgadza się z twierdzeniem, że policja nic 

nie robi. Policja działa w ramach prawa i na podstawie przepisów prawa. Ma wiedzę, że firma 

narusza warunki decyzji z tym, że jest to kwestia postępowania administracyjnego a nie 

karnego. Po drugie firma ma decyzję pozwalającą im prowadzenie prac na tym składowisku. 

Nie ma prostych rozwiązań w tej sytuacji. Prokuratura w Sieradzu przekazała sprawę do 

Poznania, ponieważ tam wcześniej wszczęto postępowanie i tam były wnioski o areszt, 

natomiast sąd nie przychylił się do wniosku Prokuratury i ci ludzie odpowiadają z wolnej 

stopy. Są osoby mające postawione zarzuty. Zdaniem Naczelnika Prokurator nie potrzebnie 

uchylił środek zapobiegawczy wobec jednej z osób, ponieważ to pozwoliło na prowadzenie 

dalszej działalności. Odnosząc się do samochodów w Warcie, policja była na miejscu, spisane 

były numery rejestracyjne pojazdów, w lokalu w którym mieli przebywać nikogo nie 

ujawniono. Proszono o nieoznakowany patrol w celu wylegitymowania osób podejrzanych co 

również było wykonane. 

 Pan Jarosław Badowski dodał, że czasem na komisariacie w Warcie nikt nie odbiera 

telefonu i nikogo nie ma.  Dalsza wypowiedź nieczytelna.  

Głos zabrał Pan Tomasz Jamiński Naczelnik Wydziału PGS Komendy Powiatowej 

Policji w Sieradzu. Dodał, że popołudniu służbę w komisariacie w Warcie pełnią dyżur dwie 

osoby i nie zawsze są na miejscu, ponieważ realizują czynności. W takich przypadkach należy 

dzwonić na nr 112.  

 

7. Wystąpienia radnych 

 Radny Tomasz Baliński odnosząc się do powyższej dyskusji stwierdził, że również był 

w Bartochowie na wysypisku śmieci i zna sprawę. Uważa, że jest to duży problem jeśli 
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chodzi o wody gruntowe, ponieważ dochodzi do zatruwania środowiska. Zarząd dokłada 

wszelkich starań by monitorować i zajmować się problemem rekultywacji.   

 Radny Michał Ławniczak poinformował, że na drugą połowę kwietnia br. zostało 

zaplanowane posiedzenie wyjazdowe Komisji Rewizyjnej. Komisja ma w planach wizytę na 

wysypisku śmieci w Bartochowie. Chętni radni mogą wziąć udział w posiedzeniu. Mile 

widziana będzie pani Sołtys Bartochowa.  

 Radny Michał Terka wyraził zadowolenie, ze komisja Rewizyjna odbędzie takie 

posiedzenie. Nie ma wątpliwości, po której stronie radni powinni stać, powinni bronić 

słabszych. Należy współczuć mieszkańcom i wspierać w tej heroicznej walce o zdrowie  

i życie.  Zdaniem radnego obecna sytuacja jest pokłosiem tego czego kiedyś nie dopilnowano 

w Sieradzu. Zapytał radnego Jacka Walczaka, jako byłego włodarza Miasta Sieradz, kto 

ponosi odpowiedzialność polityczną za tą sytuację, ponieważ Bartochów nie działa od 2010 

roku, prezesem Przedsiębiorstwa Komunalnego był Pan Kurzawski, rozpoczął on pewne 

procedury związane z rekultywacją, po tym jak zrezygnował pewne dokumenty zostały  

i wybrano nową panią Prezes. Coś zostało rozpoczęte i nie zostało zakończone. Czy radny by 

to inaczej zorganizował? 

 Radny Jacek Walczak poinformował, że mieszkańcy i Miasto Sieradz korzystało  

z tego, że pod bokiem było wysypisko zgodnie z ówczesnymi standardami. Z wysypiska 

korzystali również mieszkańcy innych gmin, w tym Warty. Mieszkańcy Sieradza i ci, którzy 

zarządzają miastem, czyli Prezydent mają nie tyle prawny jak moralny obowiązek wywiązać 

się z cierpliwości mieszkańców Bartochowa i ich okolic. Przez wiele lat ci mieszkańcy 

musieli i wdychać i obserwować przejeżdżające samochody, a teraz mogą czuć się oszukani. 

Zgodnie z prawem powstały dokumenty, z czego takie dokumenty bardzo długo się tworzy, 

później czekano na wydanie wszystkich decyzji umożliwiających rekultywację. Zdaniem 

radnego przesuwano to w czasie, aż ktoś inny tym się zajmie. Doszło do tego, że zamiast 

zrobić to dobrze wybrano furtkę, która była najtańszą z możliwych, co okazało się pułapką. 

Radny nie będzie oceniał obecnego prezydenta, ale jak słyszy, że nie chce za to wziąć 

odpowiedzialności i nie chce słyszeć o tym, że Przedsiębiorstwo Komunalne nie dopatrzyło 

sytuacji jest po prostu radnemu przykro. Należy jasno powiedzieć: odpowiada Miasto Sieradz  

i mieszkańcy Sieradza za to co dzieje się w Bartochowie. Sprawą honoru powinno być to 

żeby przeznaczyć odpowiednie pieniądze na rekultywację składowiska. Radny chyli czoła, 

ponieważ z punktu widzenia prawnego i organizacyjnego Starosta robi wszystko co może,  

nie mając w pełni władzy nad tą sprawą. W sprawę zaangażowany jest Powiat, Miasto, 

Marszałek Województwa. Powiat jest najbliżej więc wysłuchuje i bierze udział w tej dyskusji. 

Radny zachęca mieszkańców by udali się w tej sprawie do Marszałka Województwa, 

ponieważ tam była podejmowana pierwotna decyzja o rekultywacji, tam zostało przyjęte 

rozwiązanie, które z założenia było błędne. Rząd chcąc uporać się z problemem odpadów, 

przyjął system BDO. System jest skierowany do wszystkich podmiotów, firm i osób 

prywatnych by móc kontrolować przemieszczanie się odpadów. Każdy odpad ma swoją 

kategoryzację i ten kod świadczy o tym, co można z nim zrobić. Niestety problem odpadów 

jest wieloinstancyjny i wielo instytucyjny, ponieważ kilka instytucji bierze w tym udział. 

Również policja. „Co ja bym zrobił? Zakończyłbym to uczciwie i honorowo Panie Michale.” 

Nie zawsze pieniądze odgrywają najważniejszą role, a Miasto Sieradz ma dług wdzięczności 

wobec mieszkańców, którzy przez całe lata musieli z tym problemem się zmagać. Zamiast 

mieć przeprowadzoną rekultywację zgodnie z przepisami i zgodnie z praktyką, to się w tej 

chwili robi się wszystko, żeby zrobić jak najtaniej i mieszkańcy są pozostawieni sami sobie. 

W imieniu Starosty i radnych przekazał mieszkańcom, że nie zostali zostawieni sami sobie, 

natomiast jest to bardzo duży problem. Z tego co wiadomo prezydent stanął wyraźnie po 

stronie Przedsiębiorstwa Komunalnego, jest stuprocentowym udziałowcem tego 
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Przedsiębiorstwa, w związku z tym ma wpływ na to, co tam się dzieje i nie może spokojnie 

umyć od tego rąk. 

 Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk potwierdziła, że głos mieszkańców 

Bartochowa jest słyszalny i cała Rada Państwa wspiera. Powiat nie jest stroną, za sprawę 

odpowiada w pełni Pan Prezydent. Prezydent nie znalazł czasu, żeby na sesji miejskiej  

porozmawiać z mieszkańcami i nie pofatygował się by udać się na to wysypisko. Rada 

Powiatu chce to zobaczyć, chce Państwa wesprzeć tymi możliwościami, które ma. Pani 

Przewodnicząca doceniła wkład pracy Pani Naczelnik Wydziału Rolnictwa, która bardzo 

zaangażowała się w ten temat. Problem jest ważny, powinien być słyszalny i należy go 

rozwiązać z korzyścią dla mieszkańców. 

 Radny Jacek Walczak zbierając głos w inny temacie poinformował, że zapoznał się 

opisem przedmiotu zamówienia pod tytułem „Modernizacja budynku C Starostwa 

Powiatowego”. Jest to temat, na który Rada ma wpływa i chyli czoła za złożenie  

odpowiedniej dokumentacji na remont tego budynku. Jednak o ile remont sali C jest jak 

najbardziej potrzebny, to zdaniem radnego, remont pobliskich garaży, przynajmniej w części, 

jest niecelowy. Jest tam 8 garaży. Po wyburzeniu tych garaży będzie około 20 lub 30 miejsc 

parkingowych. Ten teren niestety jest coraz bardziej obłożony, jeżeli chodzi o samochody. 

Przyczynia się do tego również dojazd do Sądu. Remont tych garaży uniemożliwi zrobienie 

kolejnych miejsc parkingowych. Zdaniem radnego jest jeszcze czas na to, by zmodyfikować 

wniosek i zwrócić na to uwagę. Być może wystarczy zrezygnować z pięciu garaży co też 

pozwoli uzyskać objazd dookoła budynku.   

Radny Michał Wzgarda zabierając głos stwierdził, że zamieszkuje niedaleko 

miejscowości Bartochów i jest zadowolony z tego, iż temat wysypiska został poruszony. 

Determinacja mieszkańców jest niezwykła. Informacje dotyczące działań prokuratury budzą 

jego zdziwienie. Cyt:.”Jeśli Prokuratura w Sieradzu umarza takie postępowanie, prokuratura 

w Poznaniu nie zamyka ludzi, którzy powinni być zamknięci i nie powinni się ze sobą 

porozumiewać, znakiem tego, że mamy tu do czynienia, podejrzewam i nie boje się tych słów 

z działaniami zorganizowanej grupy przestępczej.” Można wiele mówić i współczuć 

mieszkańcom, natomiast decyzje są podejmowane gdzieś indziej. Radny dodał, że większość 

pól w miejscowości Bartochów oraz Tubądzin są zagospodarowane uprawą warzy, młodych 

ziemniaków i problem Bartochowa dotyczy szerszej skali, ponieważ te uprawy są lub będą 

nawadniane wodami gruntowymi. Nikt nie bada tej wody. Radny chciałby, aby tą sprawę 

wysypiska w Bartochowie skierować do Prokuratora Generalnego, Ministra Sprawiedliwości, 

by objęli swoją pieczą powyższy problem. To tylko część wielkiej układanki i parasol 

ochronny nad sprawą związaną z odpadami w Polsce. Gmina Warta ze względu na szereg 

wyrobisk posiada to szczególne miejsce, gdzie prób składowania tych odpadów w latach 

poprzednich było wiele i też nie zostały wyciągnięte z tego konsekwencje. Ktoś skutecznie 

trzyma nad tym rękę by proceder dalej trwał.  

 Radny Michał Wzgarda nawiązał do pożarów, jakie wydarzyły się w ostatnim czasie 

w gminie Błaszki i Gminy Wróblew. Podziękował za składkę jaka została zorganizowana 

przez radnych na pomoc pogorzelców. Radny podziękował za zaangażowanie. Wraz  

z radnym Janem Kołodziejczykiem przekażą zebrane środki poszkodowanym rodzinom.  

Głos zabrała Pani Wicestarosta Kazimiera Gotkowicz. Poinformowała, że Dług 

wdzięczności wobec mieszkańców Bartochowa, jako Radni Powiatowi I kadencji, spłacili  

w ten sposób, że zagłosowali za zrobieniem wtedy drogi do Bartochowa, a nie do Tubądzina 

mimo nacisków, żeby w pierwszej kolejności była droga do Tubądzina.  

Radny Maciej Sulgan nawiązując do otrzymanej odpowiedzi na interpelację dopytał 

kiedy pracownicy starostwa otrzymają podwyżkę wynagrodzeń i czy otrzymają w ją kwietniu  

z wyrównaniem.  
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Radny Krzysztof Żubrowski podziękował mieszkańcom Bartochowa za determinację. 

Zapewnił, że również będzie dalej działał, ponieważ również należy do komitetu. Codziennie 

są robione zdjęcia dronem, by to dokumentować wszystkie zdarzenia. Jako przewodniczący 

Komisji Spraw Gospodarczych chciałby wziąć udział w kontroli, jaką planuje Komisja 

Rewizyjna. 

Starosta Sieradzki Mariusz Bądzior odnosząc się do remontu budynku C wyjaśnił, że 

sprawa braku miejsc parkingowych jest bardzo ważna. Rozebranie garaży pozwoliłaby 

uzyskać jedynie kilka miejsc parkingowych. Prowadzone są rozmowy z Sądem i z 

Prokuraturą na temat parkingu, co pozwoli dojść do jakiegoś porozumienia by móc 

spróbować rozwiązać tą sytuację. Rozważany był pomysł budowy parkingu piętrowego z 

ładowaniem elektrycznych samochodów jednak na chwilę obecną są potrzebniejsze 

inwestycje takie jak budowa wind w szkołach powiatowych czy ułatwianie mieszkańcom 

dostęp do urzędu celem załatwienia spraw. Niestety nie da się wykonać wszystkich inwestycji 

naraz ze względu na ograniczone środki finansowe. 

Radny Jacek Walczak stwierdził, że zburzenie części garaży i przesunięcie ogrodzenia 

pozwoli uzyskać około 20 miejsc parkingowych. Jeśli garaże zostaną wyremontowane 

zablokuje się możliwość wjazdu od drugiej strony. Być może jest to ostatni moment, by 

przeanalizować temat i dokonać zmian. 

Starosta Sieradzki Mariusz Bądzior stwierdził, że zostanie to przeanalizowane. Dodał, 

że w każdym z garaży stoi samochód, ponadto wokół stoją inne pojazdy więc burzenie nie 

zrobi wielkiej różnicy. 

Pan Dariusz Perdek Naczelnik Wydziału Inwestycji wyjaśnił, że remont garaży 

zapisany w projekcie to tylko kosmetyka zewnętrzna. Po remoncie sali C źle będzie wyglądał 

zniszczony odcinek garażowy. Nie będzie remontu wewnętrznej części garaży. 

 

Punktu 8 

Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Powiatu 

Sieradzkiego za rok 2022 

 Głos zabrał Piotr Bielewski Komendant Powiatowy Policji w Sieradzu, poinformował, że 

szczegółowe dane zawarte są w materiale dlatego w tym miejscu chciałby podziękować za 

wsparcie i pomoc przy budowie i późniejszym otwarciu Komisariatu Policji w Warcie. 

Odnosząc się do głosu mieszkańca na temat dostępności policji w Warcie dopilnuje żeby 

zawsze było otwarte i był dostępny dla mieszkańców i praca była zaplanowana co najmniej na 

dwie zmiany. Komendant podziękował za wsparcie finansowe na sporządzenie dokumentacji 

na poprawę infrastruktury sanitarnej wewnątrz Komendy Powiatowej. 

Radny Michał Terka poruszył temat systemu monitoringu miejskiego w Sieradzu. 

Będzie on dość mocno rozwijany, ponieważ jest pozyskane na ten cel około 5.000.000 zł. 

Radny zwrócił uwagę na usytuowanie ich w newralgicznych punktach miasta. Zapytał czy 

takie usytuowanie było konsultowane z policją. Kamery na wjazdach do miasta byłyby 

dobrym rozwiązaniem, ponieważ kradzieże na terenie miasta są i bardzo pomogłoby to w 

ujęciu sprawców. Radny zapytał również o patrole ponadnormatywne, mianowicie czy 

Prezydent Miasta występował w ostatnim czasie o takie patrole. 

Głos zabrał Komendant Piotr Bielewski, poinformował, że kamery mają być 

dokupione przez Miasto, są prowadzone konsultacje z policją w tej sprawie. Jest wyznaczony 

policjant, który na bieżąco analizuje stan zagrożenia na terenie miasta i współpracuje  

z Miastem. Odnośnie lokalizacji kamer jest to bardzo dobry pomysł. Nagrania z monitoringu 

sprawdzają się w postępowaniach i pozwalają na ujęcie sprawcy. Jeśli chodzi o służby 

ponadnormatywne, nie mam do tej pory żadnego zgłoszenia. 

Pan Konrad Wilczyński nadmienił, że 4 lata temu jedną z pierwszych interpelacji był 

wniosek o zainstalowanie kamer na osiedlu Hetmańskim, gdzie dość często dochodziło do 
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kradzieży pojazdów samochodów. Wiceprezydent Sieradza pochylił się nad tą sprawą  

i nabrało to tempa. Istotnym wsparciem jest służba straży miejskiej w Sieradzu i należą się tu 

podziękowania. Miasto powinno być monitorowane przede wszystkim na drogach 

wyjazdowych i wjazdowych, co pozwoli w dużym stopniu na odstraszenie nawet 

potencjalnego złodzieja. 

Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk podziękowała za wyjaśnienia. Ze względu na 

brak dodatkowych pytań poinformowała, że informacja została przyjęta i stanowi załącznik nr 

2 do protokołu. 

 

Punkt 9 

Informacja o ochronie przeciwpożarowej oraz o działaniach ratowniczych na terenie 

Powiatu Sieradzkiego w 2022 roku 

Głos zabrał Radosław Jadwiszczak Komendant Państwowej Straży Pożarnej w 

Sieradzu. Poinformował, że w tej chwili powiat jest chroniony poprzez Sieć Krajowego 

Systemu Ratowniczo-Gaśniczego, Krajowym Systemem Ratowniczo-Gaśniczym jest 

oczywiście Komenda Powiatowa ze swoją jednostką ratowniczo-gaśniczą, ale także i 31 

jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych włączonych do Krajowego Systemu Ratowniczo-

Gaśniczego. W roku bieżącym było jedno włączenie - OSP Zawady. Czynnie uczestniczą w 

działaniach ratowniczo-gaśniczych jednostki, które nie są włączone do Krajowego Systemu 

Ratowniczo-Gaśniczego. Na dzień dzisiejszy stan sieci ochrony przeciwpożarowej jest 

zadowalający i według wszystkich liczników, normatywów, cały powiat jest pokryty kolorem 

zielonym, czyli czas dojazdu do miejsca zdarzenia na terenie całego powiatu jest 

nieprzekraczający w odpowiednich terenach czy miejskich, czy wiejskich, ale nie 

przekraczają 15 minut. Komendant szczegółowo omówił ilości zdarzeń. 

Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk podziękowała za wyjaśnienia. Ze względu na 

brak pytań poinformowała, że informacja została przyjęta i stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk o godz. 13.53 ogłosiła przerwę w obradach. O 

godz 14.15 wznowiono obrady. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-

2036 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Małgorzata Rojanek odczytała treść 

projektu uchwały Nr LIX/436/2022 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 30 marca 2023 roku  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2036. 

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk przystąpiła do 

sprawdzenia kworum, obecnych 22 radnych. Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

 ZA (19 głosów) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, 

Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Marek Płóciennik, Daniel Palma, Małgorzata 

Rojanek, Artur Sterna, Michał Terka, Grzegorz Wardęga, Michał Wzgarda, Krzysztof 

Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (3 głosów) 

 Maciej Sulgan, Jacek Walczak, Konrad Wilczyński 

 NIEOBECNI (1 radny) 

Edward Szewczyk 

Projekt został przyjęty większością głosów. 

/uchwała Nr LIX/436/2023 stanowi załącznik nr 4 do protokołu/ 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Małgorzata Rojanek odczytała treść 

projektu uchwały Nr LIX/437/2022 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 30 marca 2023 roku  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sieradzkiego na 2023 rok. 

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk przystąpiła do 

sprawdzenia kworum, obecnych 22 radnych. Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

 ZA (18 głosów) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Sylwia Dęga-Frątczak, Kazimiera 

Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, Olga Kołoszczyk, 

Michał Ławniczak, Marek Płóciennik, Daniel Palma, Małgorzata Rojanek, Artur Sterna, 

Michał Terka, Grzegorz Wardęga, Michał Wzgarda, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (4 głosy) 

Andrzej Czyżak, Maciej Sulgan, Jacek Walczak, Konrad Wilczyński 

 NIEOBECNI (1 radny) 

Edward Szewczyk 

Projekt został przyjęty większością głosów. 

/uchwała Nr LIX/437/2023 stanowi załącznik nr 5 do protokołu/ 

 

12.Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na zadania realizowane przez Powiat Sieradzki 

w 2023 roku 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Małgorzata Rojanek odczytała treść 

projektu uchwały Nr LIX/438/2022 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 30 marca 2023 roku  

w sprawie przeznaczenia środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na zadania realizowane przez Powiat Sieradzki w 2023 roku. 

Radny Maciej Sulgan nawiązał do dofinansowania sportu, kultury, rekreacji i turystyki 

osób niepełnosprawnych. Zapytał na czyją rzecz są przeznaczane środki. Ponadto zapytał czy 

można wystąpić o dofinansowanie platformy w szkołach z dofinansowania barier 

architektonicznych w komunikowaniu się w związku z indywidualnymi potrzebami osób 

niepełnosprawnych.  

Pani Krystyna Marcińczak Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

wyjaśniła, że zadanie likwidacji barier architektonicznych w komunikowaniu się i 

technicznych dotyczy jedynie potrzeb indywidualnych. Osoby spełniające warunki mogą 

ubiegać się o takie dofinansowanie.  Program nie może być skierowany do budynków 

użyteczności czy szkół. Nawiązując do tego programu osoba zabierająca głos na początku 

sesji posiada taką windę właśnie z tego programu. Program cieszy się dużym 

zainteresowaniem.  

Odnosząc się do dofinansowania sportu, kultury, rekreacji i turystyki osób 

niepełnosprawnych, pani Dyrektor wyjaśniła, że dotyczy to organizacji pozarządowych, które 

w roku ubiegłym do końca listopada składały wnioski o dofinansowanie takich przedsięwzięć. 

Są to organizacje zrzeszające osoby niepełnosprawne takie jak np. Związek Emerytów, 

Amazonki, stowarzyszenia Wiara w Grójcu, Środowiskowy Dom Samopomocy. Po 

spełnieniu odpowiednich kryteriów takie dofinansowania będą przyznawane.  

Radny Konrad Wilczyński zapytał czy pani Dyrektor widzi możliwość uzyskania 

dotacji na zamontowanie wind lub platformy w szkołach.  

Pani Krystyna Marcińczak Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

wyjaśniła, że są takie źródła. Jeśli pojawi się taka możliwość to na bieżąco będzie to 

sprawdzane. Na pewno konieczny będzie niebagatelny wkład własny. Na dzień dzisiejszy 
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jeśli chodzi i możliwość wsparcia wind są to kwoty rzędu 200.000 - 300.000 zł w zależności 

od rodzaju inwestycji.   

W związku z brakiem innych uwag Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk 

przystąpiła do sprawdzenia kworum, obecnych 22 radnych. Projekt uchwały poddano pod 

głosowanie: 

 ZA (22 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, 

Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Marek Płóciennik, Daniel Palma, Małgorzata 

Rojanek, Artur Sterna, Michał Terka, Grzegorz Wardęga, Michał Wzgarda, Maciej 

Sulgan, Jacek Walczak, Konrad Wilczyński, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

 NIEOBECNI (1 radny) 

Edward Szewczyk 

Projekt został przyjęty większością głosów. 

/uchwała Nr LIX/438/2023 stanowi załącznik nr  6 do protokołu/ 

 

13.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Wróblew  

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Małgorzata Rojanek odczytała treść 

projektu uchwały Nr LIX/439/2022 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 30 marca 2023 roku  

w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Wróblew. 

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk przystąpiła do 

sprawdzenia kworum, obecnych 22 radnych. Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

 ZA (22 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, 

Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Marek Płóciennik, Daniel Palma, Małgorzata 

Rojanek, Artur Sterna, Michał Terka, Grzegorz Wardęga, Michał Wzgarda, Maciej 

Sulgan, Jacek Walczak, Konrad Wilczyński, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

 NIEOBECNI (1 radny) 

Edward Szewczyk 

Projekt został przyjęty większością głosów. 

/uchwała Nr LIX/439/2023 stanowi załącznik nr 7 do protokołu/ 

 

14.Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wróblew na 

realizację zadań na drogach gminnych 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Małgorzata Rojanek odczytała treść 

projektu uchwały Nr LIX/440/2022 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 30 marca 2023 roku  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wróblew na realizację zadań na drogach 

gminnych. 

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk przystąpiła do 

sprawdzenia kworum, obecnych 22 radnych. Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

 ZA (22 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, 

Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Marek Płóciennik, Daniel Palma, Małgorzata 
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Rojanek, Artur Sterna, Michał Terka, Grzegorz Wardęga, Michał Wzgarda, Maciej 

Sulgan, Jacek Walczak, Konrad Wilczyński, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

 NIEOBECNI (1 radny) 

Edward Szewczyk 

Projekt został przyjęty większością głosów. 

/uchwała Nr LIX/440/2023 stanowi załącznik nr 8  do protokołu/ 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Klonowa 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Małgorzata Rojanek odczytała treść 

projektu uchwały Nr LIX/441/2022 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 30 marca 2023 roku  

w sprawie przyjęcia pomocy rzeczowej z Gminy Klonowa. 

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk przystąpiła do 

sprawdzenia kworum, obecnych 22 radnych. Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

 ZA (22 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, 

Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Marek Płóciennik, Daniel Palma, Małgorzata 

Rojanek, Artur Sterna, Michał Terka, Grzegorz Wardęga, Michał Wzgarda, Maciej 

Sulgan, Jacek Walczak, Konrad Wilczyński, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

 NIEOBECNI (1 radny) 

Edward Szewczyk 

Projekt został przyjęty większością głosów. 

/uchwała Nr LIX/441/2023 stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Klonowa na 

realizację zadań na drogach gminnych 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Małgorzata Rojanek odczytała treść 

projektu uchwały Nr LIX/442/2022 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 30 marca 2023 roku  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Klonowa na realizację zadań na drogach 

gminnych. 

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk przystąpiła do 

sprawdzenia kworum, obecnych 22 radnych. Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

 ZA (22 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, 

Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Marek Płóciennik, Daniel Palma, Małgorzata 

Rojanek, Artur Sterna, Michał Terka, Grzegorz Wardęga, Michał Wzgarda, Maciej 

Sulgan, Jacek Walczak, Konrad Wilczyński, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

 NIEOBECNI (1 radny) 

Edward Szewczyk 

Projekt został przyjęty większością głosów. 

/uchwała Nr LIX/442/2023 stanowi załącznik nr 10  do protokołu/ 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia uchwały przez 

Radę Powiatu Sieradzkiego dotyczącej utworzenia zadania inwestycyjnego pod nazwą 

„Budowa basenu Powiatu Sieradzkiego” 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Małgorzata Rojanek odczytała treść 

projektu uchwały Nr LIX/443/2022 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 30 marca 2023 roku  

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia uchwały przez Radę Powiatu Sieradzkiego 

dotyczącej utworzenia zadania inwestycyjnego pod nazwą „Budowa basenu Powiatu 

Sieradzkiego”.  

Radny Michał Terka zabierając głos, jako członek Komisji Skarg Wniosków i Petycji, 

poinformował, że komisja szczegółowo przeanalizowała temat budowy basenu. Komisja stoi 

na stanowisku, że bardziej zasadnym byłoby przeprowadzenie remontu istniejącego basenu 

przy szkole podstawowej nr 10 w Sieradzu lub jego rozbudowa.  Radny zgłosi interpelację do 

Prezydenta Miasta by podjęto ten temat.  

Radny Jacek Walczak poinformował, że Komisji długo dyskutowała na temat tego 

pomysłu, ale w obecnej sytuacji najlepszym rozwiązaniem byłaby rozbudowa istniejącego 

basenu przy szkole nr 10. Basen tego typu wymaga remontu raz na 10 lat. Przy planowaniu 

remontu zasadnym byłoby zastanowić się nad jego rozbudową. Interpelacja Radnego 

Miejskiego tylko otworzyła oczy na to, że brakuje tam rekreacji. Radny będzie wspierał 

pomysł by Miasto zainwestowało w tą rekreację, mimo że koszt takie inwestycji jest 

ogromny, ponieważ już 12 lat temu radny sam będąc Prezydentem osobiście robił studium  

wykonalności i koszt inwestycji był bardzo duży. Zdaniem radnego należy zwracać uwagę na 

tego typu potrzeby mieszkańców. 

Radny Maciej Sulgan zwrócił uwagę radnemu miejskiemu, że Miasto nie posiada hali 

widowiskowej i być może należy iść w tym kierunku.  

W związku z brakiem innych uwag Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk 

przystąpiła do sprawdzenia kworum, obecnych 22 radnych. Projekt uchwały poddano pod 

głosowanie: 

 ZA (22 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, 

Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Marek Płóciennik, Daniel Palma, Małgorzata 

Rojanek, Artur Sterna, Michał Terka, Grzegorz Wardęga, Michał Wzgarda, Maciej 

Sulgan, Jacek Walczak, Konrad Wilczyński, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

 NIEOBECNI (1 radny) 

Edward Szewczyk 

Projekt został przyjęty większością głosów. 

/uchwała Nr LIX/443/2023 stanowi załącznik nr 11 do protokołu/ 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia uchwały przez 

Radę Powiatu Sieradzkiego, w której zostanie ustalona górna granica liczby uczniów 

w klasach na 25 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Małgorzata Rojanek odczytała treść 

projektu uchwały Nr LIX/444/2022 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 30 marca 2023 roku  

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia uchwały przez Radę Powiatu 

Sieradzkiego, w której zostanie ustalona górna granica liczby uczniów w klasach na 25. 

Radna Sylwia Dęga Frątczak stwierdziła, że zagłosuje za odrzuceniem petycji, 

ponieważ nie ma na to środków. Uważa jednak, że takie rozwiązanie było by dobre. 

Wpływałoby to przede wszystkim na wzrost poziomu edukacji, ale również na wychowanie 
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młodzieży.  W mniej licznych klasach pracuje się inaczej, na wiele rzeczy można zwrócić 

uwagę. Również nauczyciele wnioskują o to by klasy były mniej liczne. Radna dodała, że 

rozmawiała z Ministrem Edukacji na ten temat, sprawa nie jest obca starostwu i wydziałowi 

oświaty. By zmienić liczbę uczniów w klasach musiałyby wpłynąć duże środki na ten cel. 

Jedynym rozwianiem jest zmiana rozporządzenia, na co radna czeka. Można apelować  

i przypominać posłom, bo prace w sejmie trwają nad tą kwestią.  

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk przystąpiła do 

sprawdzenia kworum, obecnych 22 radnych. Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

 ZA (21 głosów) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, 

Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Marek Płóciennik, Daniel Palma, Małgorzata 

Rojanek, Artur Sterna, Michał Terka, Grzegorz Wardęga, Michał Wzgarda, Jacek 

Walczak, Konrad Wilczyński, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (1 radny) 

Maciej Sulgan 

 NIEOBECNI (1 radny) 

Edward Szewczyk 

Projekt został przyjęty większością głosów. 

/uchwała Nr LIX/444/2023 stanowi załącznik nr 12  do protokołu 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia 

świadomości prawnej dotyczącej transplantacji wśród lokalnej społeczności 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Małgorzata Rojanek odczytała treść 

projektu uchwały Nr LIX/445/2022 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 30 marca 2023 roku  

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej 

transplantacji wśród lokalnej społeczności. 

W związku z brakiem uwag Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk przystąpiła do 

sprawdzenia kworum, obecnych 22 radnych. Projekt uchwały poddano pod głosowanie: 

 ZA (22 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, 

Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Marek Płóciennik, Daniel Palma, Małgorzata 

Rojanek, Artur Sterna, Michał Terka, Grzegorz Wardęga, Michał Wzgarda, Maciej 

Sulgan, Jacek Walczak, Konrad Wilczyński, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

 NIEOBECNI (1 radny) 

Edward Szewczyk 

Projekt został przyjęty większością głosów. 

/uchwała Nr LIX/445/2023 stanowi załącznik nr  13 do protokołu/ 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania petycji dotyczącej nadania imienia 

Senatora RP Sylwestra Gajewskiego rondu w miejscowości Gruszczyce zgodnie z 

właściwością. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Małgorzata Rojanek odczytała treść 

projektu uchwały Nr LIX/446/2022 Rady Powiatu Sieradzkiego z dnia 30 marca 2023 roku  

w sprawie przekazania petycji dotyczącej nadania imienia Senatora RP Sylwestra 

Gajewskiego rondu w miejscowości Gruszczyce zgodnie z właściwością. 
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Radny Michał Terka jako członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformował, 

że nie jest to kompetencją Powiatu, żeby nadawać nazwy rond na terenie Gmin, jest to 

kompetencja Rady Gminy. Radny dodał, że większość z Państwa zna Pana Sylwestra 

Gajewskiego, a przynajmniej jego sylwetkę. Jest to Działacz Polskiego Stronnictwa 

Ludowego w latach 1991-1997, pełnił funkcję Senatora II i III kadencji. Bardzo skromny, 

przedsiębiorczy człowiek, tym bardziej nazwa ronda by mu się należała, niemniej jednak 

jeżeli ktoś zgłasza taką petycję, to powinien w pierwszej kolejności skontaktować się z 

samym zainteresowanym czy taką zgodę wyraża. 

W związku z brakiem innych uwag Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk 

przystąpiła do sprawdzenia kworum, obecnych 22 radnych. Projekt uchwały poddano pod 

głosowanie: 

 ZA (22 głosy) 

Tomasz Baliński, Mariusz Bądzior, Sławomir Bruś, Andrzej Czyżak, Sylwia Dęga-

Frątczak, Kazimiera Gotkowicz, Jan Hankiewicz, Daniel Joachimiak, Jan Kołodziejczyk, 

Olga Kołoszczyk, Michał Ławniczak, Marek Płóciennik, Daniel Palma, Małgorzata 

Rojanek, Artur Sterna, Michał Terka, Grzegorz Wardęga, Michał Wzgarda, Maciej 

Sulgan, Jacek Walczak, Konrad Wilczyński, Krzysztof Żubrowski 

 PRZECIW (0 głosów) 

 WSTRZYMAŁO SIĘ (0 głosów) 

 NIEOBECNI (1 radny) 

Edward Szewczyk 

Projekt został przyjęty większością głosów. 

/uchwała Nr LIX/446/2023 stanowi załącznik nr 14 do protokołu/ 

 

21. Sprawy różne 

Przewodnicząca Rady Olga Kołoszczyk przypomniała radnym o obowiązku złożenia 

oświadczeń majątkowych za 2022 rok. 

Starosta Sieradzki Mariusz Bądzior złożył wszystkim mieszkańcom Powiatu 

Sieradzkiego najlepsze życzenia świąteczne i zaprosił na sobotę na godzinę 10:00 do sali C 

Starostwa Powiatowego na coroczną wystawę stołów wielkanocnych. 

Radny Jacek Walczak poinformował, że pojawiają się pierwsze osoby niezadowolone 

z tego, że kończy działalność oddział kardiologii inwazyjnej w Sieradzu. Zanim mieszkańcy 

będą w pełni chronieni, to radni będą się dopominać o to żeby tak było i będą pytali kiedy  

i dlaczego ktoś mógł nie uzyskać pomocy z tego powodu. 

Radny Daniel Joachimiak poinformował, że jeżeli chodzi o Kardiologię Interwencyjną 

to od 28 lutego, czyli od dnia, kiedy firma Nafis zaprzestała funkcjonowanie, wykonano 16 

transportów pacjentów do pracowni w Wieluniu , którzy wymagali pilnej interwencji 

kardiologicznej, hemodynamicznej. Do tego celu jest zabezpieczona karetka z pełnym 

zespołem medycznym, czyli dwóch ratowników medycznych, z którego jeden jest kierowcą 

plus lekarz. Z wiedzy, jaką posiada dyrektor nie było żadnej osoby, której pomoc nie została 

udzielona lub dla której pomoc została udzielona zbyt późno. Takiej sytuacji nie był. Jeżeli 

chodzi o przetarg prowadzony przez Inwestycje Medyczne Łódzkiego, w części został 

unieważniony z racji braków formalnych w dokumentacji złożonych przez oferentów, 

natomiast w części został rozstrzygnięty. Szpital czeka teraz na rozpisanie kolejnego 

przetargu dotyczącego tych pakietów, w których były nieścisłości w dokumentacji złożonej 

przez oferentów. Jeżeli chodzi o sytuację z wykonawcami, niestety żadna z firm nie podjęła 

się współpracy w zakresie podwykonawczym, dlatego też nie czekając na dalsze 

rozstrzygnięcia rozmów, zlecono wykonanie dokumentacji medycznej, tj. dokumentację 

dotyczącą ochrony radiologicznej, czyli barier stałych pomieszczeń, które zostały opuszczone 

przez firmę Nafis.Tą dokumentację szpital otrzymał 4 kwietnia i to jest podstawa do tego, 
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żeby móc w tych pomieszczeniach montować angiograf, który już jest zabezpieczony w 

firmie Siemens. Na dzień dzisiejszy zabezpieczona jest kadra lekarzy i pielęgniarki, ale też 

techników radiologii. Prace byłyby zdecydowanie na dalszym etapie zaawansowania, gdyby 

nie to, że niestety nie można było liczyć na pewną współpracę z firmą AHP, która opuściła 

pomieszczenia. Przez 3 tygodnie nie można było uzyskać całej dokumentacji technicznej 

pomieszczeń, które tak naprawdę są własnością szpitala. Dopiero po kilku interwencjach 

pisemnych, telefonicznych, udało uzyskać dokumentację. Nie czekając też na tą 

dokumentację, rozpoczęto prace związane z tworzeniem dokumentacji już przez szpital. I to 

jest ta dokumentacja, która pojawi się 4 kwietnia. 

   

22. Zamknięcie LIX sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Rady Olga 

Kołoszczyk o godz. 15
06  

zamknęła obrady LIX sesji Rady Powiatu Sieradzkiego. 
 

 

Przewodnicząca 

Rady Powiatu Sieradzkiego 

 

/-/Olga Kołoszczyk 

 

 

 

 
Protokołowała: 

Joanna Kołodziejczyk 

 

 

  


